
Od februára tohto roku sa situácia  
v našej obci začala priostrovať. Piati 
poslanci, ktorí kandidovali za Moder-
ný Močenok zvolali mimoriadne za-
stupiteľstvo k záverečnému stanovisku 
Ministerstva životného prostredia SR  
k príprave vybudovania „Centra cir-
kulárnej ekonomiky Šaľa“. Navrhli  
a hlasovali za vyslovenie nesúhlasu 
s výstavbou spaľovne. Ja som za ich 
návrh nehlasoval. Keďže je to závaž-
né rozhodnutie a bude sa na dlhé roky 
dotýkať života obyvateľov obce, som 
za to, aby bolo k tejto otázke vyhláse-
né referendum. Keďže návrh „moder-
ných“ poslancov šiesti poslanci nepod-
porili, nebol schválený. Vtedy sa začali 
osobné útoky na viacerých poslancov, 
ktorí nepodporili návrh. 

Začiatkom mája sme s nimi zvola-
li mimoriadne zastupiteľstvo a podal 
som návrh na vyhlásenia referenda  
k otázke budovania spaľovne v kata-
stri obce Močenok na 24. júna, ktorý 
bol prijatý. 

„Moderní“ poslanci najskôr navrhli 
až septembrový termín, aby bolo re-
ferendum spojené s parlamentnými 
voľbami, kvôli vyššej účasti.

Nehlasoval som za ich návrh, kvô-
li nátlaku na poslancov, ktorý sa stále 
stupňuje. Túto situáciu treba čím skôr 
ukončiť.

Komunálny odpad je problém,  
s ktorým sa trápia viaceré samosprávy. 
S narastajúcimi cenami bude jeho rie-
šenie stále ťažšie. Výhodou našej obce 
je skutočnosť, že dobre odpad separu-
jeme. No narastajúce ceny sa nevyhnú 
ani nám.

Vybudovanie Centra cirkulárnej eko-
nomiky, ktorú plánuje ewia je len jed-
nou z možností ako sa to dá ďalej rie-
šiť. O tom, či to bude reálne rohodne  
v konečnom dôsledku minister život-
ného prostredia. 

V súčasnosti náš odpad vyvážame  
na skládku v Rumanovej, kde ho  
v podstate zakopávajú do zeme. Sklád-
ka sa zapĺňa a bude ju potrebné zväčšiť. 
Obyvatelia Rumanovej s tým však ne- 
súhlasia. Odpad nechce nikto. V kata-
stri susednej Hornej Kráľovej je už dlhé 
roky uzavretá skládka odpadku, ktorá 
dokonca ani nie je zaizolovaná. Nikto 
nemôže vylúčiť, či už dlhé roky nepo-
škodzuje naše spodné vody. Názory  
na to, čo je škodlivejšie, sa rôznia. 
Chcel som si urobiť vlastný názor  
a preto som navštívil spaľovne  
aj skládky. Prezrel som si skládku  
v Hornej Kráľovej, bol som v Rumano-
vej. Ľudia, ktorých som stretol mi po-
vedali, že sú proti zväčšovaniu skládky.

 V Rakúsku som si bol pozrieť jed-
nu spaľovňu, ktorá je v centre Viedne  
a jednu na okraji mesta. Dozvedel 
som sa, že tu viaceré zo skládok odpa-
du uzavreli a zlikvidovali ich. Odpad  
z nich spálili práve v spaľovniach.

Navštívil som aj Košice, v ktorých 
je tiež spaľovňa. V tomto meste žijú 
moji priatelia z vojny, keďže som bol 
celé dva roky na Východnom Sloven-
sku. Hovorili mi, že obyvatelia mesta 
výhrady voči spaľovni nemajú. To isté 
mi potvrdili starostovia okolitých obcí. 
Najviac som sa dozvedel od starostu 
obce Valaliky, Ing. Štefana Petrí-
ka. Spaľovňu postavilo mesto Koši-

KVÔLI SPAĽOVNI JE V MOČENKU HORÚCO



ce ešte pred rokom 1989. Potom pri-
šli environmentalisti s informáciami,  
že spaľovňa nemá tretí stupeň spaľovania,  
je zataralá a poškodzuje životné pro-
stredie. Obce a ich obyvatelia protesto-
vali. Keďže mesto nemalo prostriedky 
na obnovu spaľovne, založilo spoloč-
nosť s talianskym partnerom KOSIT. 
Partner investoval do obnovy spaľovne  
100 miliónov korún. Spaľovňu napo-
jili na online monitoring inšpekcie ži-
votného prostredia a odvtedy sťažnosti 
obyvateľov skončili. Viacerí z nich  
v spaľovni aj pracujú. 

Pred desiatimi rokmi sa začali med-
zi ľuďmi šíriť informácie, že v okoli-
tých obciach je veľa rakoviny a iných 
chorôb. Všeobecný lekár, ktorý tam 
pôsobí už dlhé roky si informácie pre-
veril a povedal, že v žiadnom sme-
re sa to nevymyká celoslovenským  
priemerom.

Podobný názor zrejme majú aj lekári 
vo Viedni, keďže približne 2 km od jed-
nej spaľovne je veľká nemocnica. 

S odporcami spaľovne súhlasím  
v tom, že po jej prípadnom spustení  
v katastri obce Močenok bude záťaž 
na životné prostredie a dopravu väč-
šia. Otázka je však, do akej miery. 

Určite s nimi nesúhlasím v tom,  
že Duslo je jedným z najväčších zne-
čisťovateľov životného prostredia  
na Slovensku. Od roku 1985 som  
v Dusle pracoval a vtedy to bola prav-
da. Po vojne som nastúpil na výrobňu 
Novoziru, ktorý je preukázateľne zdra-
viu škodlivý. Starostlivosť o zdravie 
zamestnancov bola v tom čase mini-
málna. Rozhodol som sa to skritizovať 
v podnikovom časopise. Bolo to pred 
rokom 1989, takže kritizovať vtedy ne-

bolo také jednoduché, ako je to teraz. 
Našťastie to dopadlo bez následkov  
a k miernej náprave prišlo. Dnes  
je však situácia v Dusle podstatne 
lepšia. Súčasné vedenie prevádzku No-
voziru zatvorilo a zainvestovalo veľké 
finančné prostriedky do zlepšenie stavu 
prevádzok a nové sú už na kvalitatívne 
vyššej úrovni.

V Dusle teraz pracuje 164 zamest-
nancov z Močenku, ďalší odtiaľ po-
chádzajú a teraz bývajú v Šali. Mo-
čenčania pracujú aj v dodávateľských 
firmách.

Duslo prevádzkuje polikliniku. Jeho 
ročné náklady sú 2 milióny eur. Časť 
nákladov uhrádzajú poisťovne, zvyšok 
dopláca Duslo.

V ambulanciách všeobecného lekára 
tvoria 80% pacienti zamestnanci Dus-
la, ostatní nie sú s Duslom v pracov-
nom pomere. 

V odborných a špecializovaných am-
bulanciách tvoria zamestnanci Dusla 
20% ostatní sú obyvatelia z regiónu,  
aj z Močenku.

Aj to máme vďaka Duslu.
   Na spaľovňu majú ľudia v obci rôz-

ne názory. 
Niektorí sú zásadne proti, niektorí  

sú za spaľovňu a niektorým je to jedno.
Každý má možnosť v referende  

sa k tomu vyjadriť.
Viac informácií nájdete na interne-

tovej stránke www.kreativniludia.eu  
v kategórii Zo života miest a obcí,  
alebo na facebookovej stránke 
Od Zobora po Váh.

Peter Sýkora
„nemoderný“ poslanec


